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DPr-BRM-II.0012.19.11.2023 

Protokół nr 70/X/2023 

posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 4 października 2023 r.  

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   8 radnych  

obecnych   -   7 radnych  

nieobecnych  -   1 radna 

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 69 z dnia 13 września 2023 r.  

3. Omówienie stanu funkcjonowania i rozwoju rodzinnej pieczy zastępczej w Łodzi. 

4. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

III. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz powitał obecnych radnych oraz 

zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad pkt 1. - Przyjęcie porządku obrad. 

Następnie Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz poinformował zebranych, iż 

proponowany porządek został poszerzony o projekty uchwał Rady Miejskiej w Łodzi – druk 

nr 223/2023 i druk 224/2023. 
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Przewodniczący przedstawił proponowany porządek posiedzenia po zmianach.  

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 69 z dnia 13 września 2023 r.  

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 

polityki zdrowotnej: edukacja w zakresie osteoporozy i wczesne wykrywanie 

osteoporozy w latach 2023-2025” – druk 223/2023. 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz 

zmian w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk 224/2023. 

5. Omówienie stanu funkcjonowania i rozwoju rodzinnej pieczy zastępczej w Łodzi. 

6. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie porządku. 

 

Komisja w głosowaniu: przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” 

i braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad.  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do realizacji porządku obrad. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 69 z dnia 13 września 2023 r.  

Uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Komisji poddał protokół pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała protokół. 

 

Ad pkt 3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

„Programu polityki zdrowotnej: edukacja w zakresie osteoporozy i wczesne wykrywanie 

osteoporozy w latach 2023-2025” – druk 223/2023. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

omówiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
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Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Radny p. Władysław Skwarka zapytał, ilu osób dotyczy wskazany program? 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że w sferze edukacyjnej informacja dotrze do szerokiej ilości mieszkańców. 

Element edukacyjny jest bardzo szeroko kierowany, tak aby duża część społeczeństwa, która 

jeszcze nie ma problemów w zakresie osteoporozy, zadbała o swoje zdrowie w formie 

profilaktyki. Natomiast I etap badań obejmie 11,5 tys. osób. 

 

Radny p. Władysław Skwarka zalecił spożywanie galaretek wieprzowych w ramach 

profilaktyki zdrowotnej w tym zakresie. Ponadto dodał, że publiczne pieniądze są wydawane 

na takie programy, a właściwie każdy powinien sam mieć świadomość i dbać o własne 

zdrowie.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że niestety świadomość zdrowotna nie jest tak wysoka u każdego.  

 

Radny p. Władysław Skwarka odpowiedział, że nie jest przeciwny takim programom, ale są 

inne pilniejsze wydatki, które służą zabezpieczeniu pierwszych potrzeb człowieka, 

mieszkańca, np. zadbanie o komunikację miejską, czy nieruchomości.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że wkład ze strony Miasta na poziomie 140 tys. zł nie jest dużym wydatkiem, 

a sama odpowiednia dieta nie wystarczy. Według prof. Ewa Sewerynek – specjalisty w tej 

dziedzinie, łódzkiej ekspert od problemu osteoporozy, największy problem stanowi brak 

witaminy D3, który wynika z braku nasłonecznienia, i stylu życia.  

 

W związku z brakiem innych pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 223/2023 pod głosowanie. 
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Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok- druk 224/2023. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel omówiła projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

W związku z brakiem innych pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 224/2023 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 5. - Omówienie stanu funkcjonowania i rozwoju rodzinnej pieczy zastępczej w 

Łodzi. 

 

Pismo MOPS z dnia 17 lipca br. stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

Na wstępie Przewodniczący Komisji przypomniał historię spotkań i wymianę pism w 

kwestii postulatów i omówienia stanu funkcjonowania i rozwoju rodzinnej pieczy zastępczej 

w Łodzi. Początkiem dyskusji było pismo Stowarzyszenia Zastępczego Rodzicielstwa 

Oddział w Łodzi oraz Fundacji „Ja i mój dom” z konkretnymi postulatami finansowymi z 

dnia 15 czerwca br. Pismo zostało przekazano przez Komisję do merytorycznych komórek 

Miasta, w celu odniesienia się do zaproponowanych kwestii. W trakcie przerwy wakacyjnej w 

Radzie Miejskiej w Łodzi, w dniu 17 lipca br. wpłynęła odpowiedź. Stąd dzisiaj ponowne 

spotkanie w tej kwestii. Ostateczne wydatki, uwzględniające zaproponowane postulaty w 

okresie lipiec - grudzień br. wzrosły by o kwotę  w przybliżeniu 3 200 000 zł. w 2024 roku 

byłaby to kwota 6 630 000 zł łącznie. Jest to duża kwota, której uzyskanie z budżetu Miasta 

byłoby bardzo trudne. W związku z tym Przewodniczący Komisji zapytał, które z 

przedstawionych propozycji są dla Państwa kluczowe? Następnie przytoczył postulaty i 

przypisane im kwoty wydatkowe, zawarte w piśmie MOPS z dnia 17 lipca br.  
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Radny p. Władysław Skwarka stwierdził, że w jego opinii najważniejszy byłby dodatek na 

dziecko przyjmowane do rodziny zastępczej. Kwota 1100 zł jest kwotą jednorazowa przy 

przyjęciu dziecka. Ile wynosi ta kwota na miesiąc?  

 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej p. Renata Dyjas odpowiedziała, że ta kwota wynosi 

1061 zł, jeżeli to jest dziecko nie legitymujące się orzeczeniem o niepełnosprawności. 

Globalna kwota, którą otrzymuje rodzina zastępcza na jedno dziecko miesięcznie to 1361 zł.  

 

Radny p. Władysław Skwarka stwierdził, że w PFRON przekazuje 3000 zł na jednego 

uczestnika terapii zajęciowej, który uczestniczy w tych zajęciach tylko 8 godzin.  

 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej p. Katarzyna Marcinkiewicz odpowiedziała, że 

kwota 1100 zł na przyjęcie dziecka do rodziny zastępczej jest mała kwotą aby wyposażyć 

takie dziecko w podstawowe produkty.  

 

Stowarzyszenie Rodzicielstwa Zastępczego Oddział w Łodzi p. Małgorzata Matynia 

stwierdziła, że wszystkie postulaty zawarte w piśmie zarówno Stowarzyszenia i Fundacji z 

dnia 15 czerwca br., jak i w odpowiedzi MOPS, są bardzo ważne, pilne i potrzebne. Od 

punktu 1 do 6 są najważniejsze postulaty, które decydują o wynagrodzeniach, a szczególnie 

pkt 2, 4, 5 i 11 odpowiedzi MOPS z dnia 17 lipca br.  

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Marzena Mazerant 

odpowiedziała, że skutek wydatkowy postulatów dotyczy obecnego, ale również przyszłego 

roku. Dodała również, iż w dniu dzisiejszym odbędzie się spotkanie w sprawie budżetu na 

przyszły rok, dlatego warto określić priorytety w kwestii potrzeb pieczy zastępczej. Te 

potrzeby zostały oczywiście zgłoszone, ale warto określić priorytety. Odpowiedzią MOPS na 

zgłoszenie rodziców zastępczych, iż większość swoich wynagrodzeń przeznaczają na 

potrzeby dzieci, jest zwiększenie świadczeń na dzieci, tak aby Państwo nie musieli dokładać 

ze swojego wynagrodzenia. Wspomniana jednorazowa kwota na przyjęcie dziecka do rodziny 

zastępczej  wzrosłaby do 2500 zł.  

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że najważniejszy jest skutek finansowy na przyszły rok, 

ponieważ w tym roku mogą nastąpić jeszcze przesunięcia bu8dżetowe. Prace nad przyszłym 
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rokiem budżetowym już się rozpoczęły, dlatego warto dzisiaj podsumować najważniejsze 

postulaty pieczy zastępczej, aby przekazać do Skarbnika Miasta i Prezydenta Miasta Łodzi 

stanowisko Komisji w tej sprawie.  

 

Stowarzyszenie Rodzicielstwa Zastępczego Oddział w Łodzi p. Małgorzata Matynia 

odpowiedziała, że wynagrodzenie przeznaczane jest głównie na dzieci niepełnosprawne, które 

potrzebują opieki specjalistycznej. Stąd konieczna jest podwyżka wynagrodzenia o 500 zł 

wraz z podnoszeniem kwoty najniższego wynagrodzenia krajowego plus dodatek 30% 

odnośnie dzieci niepełnosprawnych.  

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Marzena Mazerant 

odpowiedziała, że w przygotowanym materiale jest wzrost kwoty na dziecko z 

niepełnosprawnością  z 274 zł na 548 zł. To są świadczenia przeznaczone dla dzieci i na 

dzieci.  

 

Stowarzyszenie Rodzicielstwa Zastępczego Oddział w Łodzi p. Małgorzata Matynia 

odpowiedziała, że to jest już zmiana w kwocie, ale to ciągle jest mało.  

 

Radny p. Władysław Skwarka odpowiedział, że trzeba iść do przodu małymi krokami i 

przyjąć to co Miasto proponuje, bo jeśli Państwo będą chcieli wszystko, to nie dostana w 

końcu nic.  

 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz stwierdził, że wszystkie te potrzeby, 

które Państwo wskazali wraz z punktem 8, dają łącznie ponad 4 700 000 zł. To nadal nie jest 

to co Miasto może dać. W tej chwili trudno jest przewidzieć budżet. Wprowadzenie stałych 

dodatków ma najmniejsze szanse powodzenia.  

 

Stowarzyszenie Rodzicielstwa Zastępczego Oddział w Łodzi p. Małgorzata Matynia 

odpowiedziała, że jeśli uwaga zostanie zwrócona na sporadyczne zdarzenia a nie cykliczne, to 

sytuacja pieczy zastępczej w Łodzi niewiele się zmieni. To spotkanie ma cokolwiek zmienić. 

Tu właśnie chodzi o stałe, cykliczne rzeczy.  

 

Radny p. Władysław Skwarka powtórzył, że lepiej wziąć pewną część, a później walczyć o 

następną, niż walczyć o wszystko i nie dostać nic. Liczy się zwiększenie środków na dziecko 
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bezpośrednio, tak aby dziecko miało wszystko, a Państwo nie muszą dokładać ze swojego 

wynagrodzenia.  

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że jeśli przedstawiona propozycja będzie racjonalna, to 

ma szansę uzyskania pozytywnej opinii. Lepiej przyjąć choć część dodatkowych kwot teraz, 

ponieważ później być może nie będzie można już tego nie uzyskać. Następnie 

Przewodniczący zaproponował następujące stanowisko Komisji: 

 

„Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Łodzi zwraca się  

z uprzejmą prośbą do Pani Prezydent Miasta Łodzi oraz Skarbnika Miasta Łodzi 

o uwzględnienie na miarę możliwości budżetowych w 2024 roku propozycji zawartych w 

piśmie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej z dnia 17 lipca br., będących odpowiedzią na 

wniosek Stowarzyszenia Zastępczego Rodzicielstwa Oddział w Łodzi oraz Fundacji 

Rodzinnej Pieczy Zastępczej “Ja i Mój Dom” z dnia 15 czerwca br. ze szczególnym 

uwzględnieniem następujących postulatów: 

1. Podwyższenie wynagrodzeń rodzin zastępczych, rodzin zastępczych zawodowych oraz 

prowadzących rodzinne domy dziecka o kwotę 500,00 zł brutto miesięcznie w stosunku 

do kwot jakie obecnie otrzymują (pkt 1 str. 2 pisma MOPS z dn. 17.07.23). 

2. Wprowadzenie “dodatku stażowego” w formie procentowego dodatku do wynagrodzenia 

(za 3 letni staż pracy – 10% dodatku do wynagrodzenia; za 5 letni staż pracy – 15% 

dodatku do wynagrodzenia; powyżej 10 lat stażu pracy – 20% dodatku do wynagrodzenia) 

dla rodzin zawodowych i prowadzących rodzinne domy dziecka (pkt 5 str. 3 pisma MOPS 

z dn. 17.07.23). 

3. Zróżnicowanie wynagrodzenia w przypadku zwiększenia liczby dzieci przebywających w 

rodzinie zastępczej zawodowej od 3 dzieci, co miałoby skutkować wzrostem 

wynagrodzenia o 200 zł za każde dziecko powyżej 2 przyjętego do rodziny (pkt 6 str. 4 

pisma MOPS z dn. 17.07.23). 

4. Podwyższenie kwoty świadczenia na pokrycie niezbędnych kosztów związanych 

z potrzebami dziecka przyjmowanego do rodziny zastępczej lub rodzinnego domu dziecka 

(pkt 8 str. 5 pisma MOPS z dn. 17.07.23). 

5. Zapewnienie zatrudnienia na pełen etat osoby do pomocy przy sprawowaniu opieki nad 

dziećmi i przy pracach gospodarskich w rodzinach sprawujących pieczę nad 5 dzieci 

i więcej (pkt 11 str. 5 pisma MOPS z dn. 17.07.23). 
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6. Obligatoryjne zwiększenie wysokości świadczeń wypłacanych rodzinom zastępczym 

bezpośrednio na dziecko, w tym:  

 Dodatku na pokrycie zwiększonych kosztów utrzymania dziecka legitymującego się 

orzeczeniem o niepełnosprawności lub orzeczeniem o znacznym lub umiarkowanym 

stopniu niepełnosprawności z kwoty 274,00 zł do kwoty 548,00 zł (propozycja 

MOPS) – (ppkt 4 str. 6 pisma MOPS z dn. 17.07.23)”. 

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, przyjęła stanowisko o powyższej treści.  

 

Ad pkt 6. – Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Radny p. Władysław Skwarka zapytał, czy Wydział Zdrowia i Spraw Społecznych 

przygotował już projekt uchwały w sprawie powołania członków do Rady Społecznej 

Miejskiego Centrum Medycznego „Górna”.  

 

Przewodniczący Komisji odpowiedział, że niestety przedstawiciel Wydziału już opuścił 

posiedzenie Komisji z uwagi na spotkanie ze Skarbnikiem Miasta, ale porozmawia z 

Dyrektorem Wydziału w tej kwestii. 

 

Stowarzyszenie Rodzicielstwa Zastępczego Oddział w Łodzi p. Małgorzata Matynia 

poinformowała, iż chciałaby złożyć do Komisji pismo w sprawie wdrożenia odpowiednich 

procedur, które miałyby obowiązywać Organizatora Pieczy Zastępczej w Łodzi, rodziny 

zastępcze w szczególności zawodowe oraz Rodzinne Domy Dziecka zatrudnione w Łodzi. 

 

Przewodniczący Komisji odpowiedział, że pismo to zostanie przekazane do CAPZ-u z 

prośbą o zajęcie stanowiska w sprawie.  

 

Innych spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

Na tym porządek dzienny posiedzenia został wyczerpany. 

 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz podziękował za udział w obradach 

i zamknął posiedzenie Komisji. 
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Protokół sporządziła     Przewodniczący Komisji 

 

Monika Ograbek-Kiełpińska      Sebastian Bohuszewicz 

 


